
A/AN & THE 
 
- Bu konuyu üç bölümde inceleceğiz.  
 
1-INDEFINITE ARTICLES ‘’A-AN’’ 
 
- Türkçe’ye kimi zaman ‘bir’ kimi zaman ise ‘herhangi bir’ olarak çevrilir. Ancak buradaki 
kullanımı rakamsal anlamdaki ‘bir’ değildir. Bir ismin benzerlerinden herhangi bir tanesi 
olduğunu belirtmek için kullanılır. Mesela ‘Bana bir kalem verir misin?’ cümlesinde belli bir 
kalemden değil herhangi bir kalemden bahsedilmektedir. 
 
- İlk harfi sesli harf ile okunan sayılabilen tekil isimlerle ‘AN’ kullanılır. 
 
I am an actor.  
Ben aktörüm.  
 

Did you get an invitation?  
Bir davetiye aldın mı?

We will be there in an hour.  
Bir saat içinde orada olacağız. 
 

He ate only an apple. 
Sadece bir tane elma yedi. 

- İlk harfi sessiz harf ile okunan sayılabilen tekil isimlere ‘A’ kullanılır. 
 
She is a teacher at a university.  
O, bir üniversitede öğretmen. 
 
Do you have a car?  
Araban var mı? 
 

Have you ever seen a snake? 
Hiç yılan gördün mü? 
 
I need a table. 
Bir masaya ihtiyacım var. 

- Bir sıfat veya bir zarf varsa ‘A’ ya da ‘AN’ sıfatın veya zarfın önüne gelir ve bu durumda 
sıfatın veya zarfın ilk harfinin okunuşu önemlidir. 
 
This is an important mission. Bu, önemli bir görev. 
                     Adj.   
He is a really good father. O gerçekten iyi bir baba. 
                     Adv. 
- Sayılabilen çoğul isimlerle ve sayılamayan isimlerle kullanılmazlar. 
 
I need a love yerine I need love. 
 
She has a cars yerine she has a few cars. 
 
 
 
 



DİKKAT: Ancak sayılamayan isimlerde ölçek ‘bir şişe, bir bardak, bir tabak vb.’ kullanılırsa 
‘A, AN’ gelir. 
 
Can we have two water, please?  
İki su alabilir miyiz? (İki şişe, iki bardak 
gibi) 
 

I drank only a tea.  
Sadece bir çay içtim. (Bir bardak, bir 
fincan gibi)

- Bir isimden ilk defa bahsediyorsak ‘A’ ya da ‘AN’ kullanılır. Eğer o bahsedilen isimden 
konuşmaya devam ediyorsak ‘THE’ kullanılır. 
 
She was talking to a man. The man was tall. 
O, bir adam ile konuşuyordu. Adam uzun boyluydu. 
 
We saw a house yesterday. The house has a big garden.  
Dün bir ev gördük. Evin büyük bir bahçesi var. 
 
- Meslek, ırk, din, politik görüşte kullanılır. 
 
My brother is a trainer.  
Kardeşim antrenör. 
 
She is an English writer.  
O, İngiliz bir yazar. 
 

Lisa is a Catholic.  
Lisa Katoliktir.  
 
Emre is a Socialist.  
Emre sosyalisttir. 

- What a/an… Such a/an…ifadeleriyle;  
 
What an awful weather!  
Ne berbat bir hava! 
 

It was such a foolish mistake.  
Aptalca bir hataydı. 

- Belirsiz bir günden bahsediyorsak;  
It was a Sunday morning when I met her.  
Bir Pazar sabahı onunla tanışmıştım. 
 
- Bir isim hakkında genelleme yaparken;  
 
A cat likes milk.  
Kedi süt sever. (Tüm kediler) 
 
A boss needs to be fair all the time.  
Bir patronun her zaman adil olması gerekiyor. (Tüm patronlar) 
 
 
 
 



- Çift isimlerle kullanılırken; 
 
I need a knife and fork.  
Çatal ve bıçağa ihtiyacım var. 
 
- Bazı hastalıklarda;
I have a cold.  
Üşüttüm. 

Have you got a headache?  
Başın mı ağrıyor?

 
- Belirsiz, tanımadığımız kişilerden bahsederken;  
 
A Mr. Erman wishes to speak to you, sir.   
Erman bey isimli biri sizin ile konuşmak istiyor, efendim. 
 
- Bazı zaman kelimeleri, hız, fiyat gibi ifadelerle;  
 
We usually meet twice a week.   
Genelde haftada iki kere görüşürüz. 
 
This toy car can travel ten kilometers an hour.   
Bu oyuncak araba saatte 10 km. hızla gidebilir. 
 
 
2- DEFINITE ARTICLE ‘’THE’’ 
 
- Türkçe’de karşılığı tam olarak olmayan bu artikelin kullanıldığı yerleri iyi bilmemiz gerekiyor. 
Yanlış bir kullanımda cümlenin anlamını değiştirdiğini unutmamak lazım. ‘’A ve an’’ için 
verdiğimiz kitap örneğinde herhangi bir kitaptan bahsediyorsak ‘’a’’ kullanılacağını 
öğrenmiştik.  
Eğer belli bir kitaptan bahsediyorsak yani karşı taraf hangi kitaptan bahsettiğimizi biliyorsa 
‘’the book’’ şeklinde kullanılır. ‘’The’’ artikelinin sayısal bir değeri olmadığı için hem 
sayılabilen tekil ve çoğul isimlerle hem de sayılamayan isimlerle kullanılabilir.  
Bir örnek daha verelim. Arkadaşınızı yolda gördünüz ve ona nereye gittiğini sordunuz ve o da 
şöyle cevap veriyor; 
 
I am going to a restaurant.  
Bir restorana gidiyorum. (Herhangi bir restoran) 
 
Bu cümlede hangi restorana gittiğini bilmiyoruz. Ancak şöyle derse, 
 
I am going to the restaurant.  
(o) restorana gidiyorum.  
 



Bu cümlede hangi restorana gittiğini biliyoruz. O restorana daha önce beraber gitmiş 
olabiliriz ya da o restorandan daha önce söz etmiş olabiliriz. Bir başka örnek daha verelim; 
 
Give me a book. Bana bir kitap ver. (Herhangi bir kitap anlamında.) 
Give me the book. Bana (o) kitabı ver. (Hangi kitaptan bahsettiğimiz belli.) 
 
Şimdi kullanım yerlerini beraber inceleyelim; 
 
- Evrende tek olan şeylerde; 
 
The weather is very nice today.   
Hava bugün çok güzel. 
 

Who is the present of Sweden?  
 İsveç’in başkanı kim?

Turkish is the Sun language!   
Türkçe, Güneş dilidir! 
 

The Moon looks very nice tonight. 
Ay, bugece çok güzel görünüyor.

- Bazı sıfatlarla kullanılarak onlara çoğul bir anlam kazandırırlar ve haliyle fiil de çoğul 
olur. 
The young should help the old.   
Gençler yaşlılara yardım etmeli. 
 
The wise think before they talk or do anything.  
Akıllı insanlar konuşmadan ya da bir şey yapmadan önce düşünürler. 
 
Do you think the rich care about the poor in this country?  
Sence bu ülkede zenginler fakirleri umursuyorlar mıdır? 
 
- Tekil bir isim ile kullanılarak o ismin ait olduğu grubu temsil ederken; 
 
The heart pumps blood.   
Kalp kan pompalar. (Tüm kalplerden bahsediyor.) 
 
The smartphone makes our lives easier.  
Cep telefonu hayatlarımızı kolaylaştırıyor. (Tüm cep telefonlarından bahsediyor.) 
 
-‘ Hospital, prison, school, mosque, temple, church, college, university…’ gibi 
kelimelerle normalde ‘the’ artikeli kullanılmaz. Ancak ‘The’ artikeli bu kelimelerle 
kullanılırsa, asıl amacının dışında olduğunu anlaşılır. Örneğin; 
 
I am in hospital.  
Hastanedeyim. (Hastayım anlamında.) 
 
I am in the hospital.  
Hastanedeyim. (Ancak hasta değilim, işim var ya da ziyarete geldim anlamında.) 



We were in prison last year.   
Geçen yıl hapisanedeydik. (Mahkumduk anlamında.) 
 
We were in the prison yesterday.  
Dün hapisanedeydik. (Ancak mahkum değildik, ziyarete gittik gibi anlamında.) 
 
-Vücut organlarımızdan bahsederken; 
 
He pulled me by the leg.  
Bacağımdan çekti. 
 
He always hits me in the head when I make a mistake.  
Hata yaptığımda hep başıma vurur. 
 
- Sıfatların en üstünlük dereceleri ve sıralı rakamlarla; 
 
I will get married to the most beautiful woman in the world soon.  
Yakında dünyanın en güzel kadını ile evleneceğim. 
 
Do you remember the first time you came here?  
Buraya ilk geldiğin zamanı hatırlıyor musun? 
 
- Same, only, next, last gibi kelimelerle; 
 
Everything is the same. Nothing has much changed since then.  
Herşey aynı. O zamandan beri değişen çok şey yok. 
 
This must be the only thing we can do right now.  
Şu an yapabileceğimiz tek şey bu olmalı. 
 
I promise that I will make it up the next time.  
Gelecek sefer bunu telafi edeceğime söz veriyorum. 
 
What did we talk about the last time?   
Geçen sefer ne konuşmuştuk? 
 
- Konuşmanın geçtiği yerdeki nesnelerden bahsederken; 
 
Could you please open the window?  
Pencereyi açar mısın?  
 

I will fix the tables.  
Masaları tamir edeceğim. 

 
 
 



- Herkesin çok iyi bildiği yer isimlerinde; 
 
Let’s go to the park this afternoon.  
Öğleden sonra parka gidelim. 
 
- Polis, hükümet gibi hizmet veren yerlerde; 
 
Should I call the police?  
Polisi aramalı mıyım? 
 
- Kişilerin milliyetinden bahsederken; 
 
The Chinese are very industrious people.   
Çinliler çalışkan insanlardır. 
 

Why do you hate the English?  
İngilizlerden neden nefret ediyorsun? 

- Haberleşme araçları, icatlar, müzik aletleri ve dans isimlerinde; 
 
Do you like the Samba?  
Samba sever misin? 
 

Who invented the telephone? 
Telefonu kim buldu? 

- Televizyon kelimesi ‘The’ artikeli almaz. Ancak, televizyondan bir eşya olarak söz edersek 
‘The’ olur. 
 
There is a nice movie on TV tonight.  
Bu gece TV.’de güzel bir film var. 

There is a book on the TV. 
Televizyonun üstünde bir kitap var.

Can you play the guitar on my birthday?  
Doğum günümde gitar çalabilir misin? 
 

I have seen a nice guitar.  
Güzel bir gitar gördüm. 

DİKKAT: Eğer müzik aletinden eşya olarak söz ediyorsak ‘The’ ile kullanılmaz. 
 
- Normalde ülkeler ‘The’ almazken, İçinde ‘Republic, States, Kingdom’ olan ve çoğul ismi 
olan ülkelerde kullanılır. 
 
Atatürk is the founder of the Republic of Türkiye.  
Atatürk, Türkiye Cumhuriyeti’nin kurucusudur. 
 
I went to the United States a few years ago.  
Birkaç yıl önce Amerika’ya gittim. 
 
Do you have any friends in the Netherlands?  
Hollanda’da hiç arkadaşın var mı? 
 
 



- Soy isimlerde; 
 
Have you met the Millers?   
Miller ailesi ile tanıştın mı? 
 
- Sinema, tiyatro, müze gibi kelimelerle; 
 
We may go to the cinema tomorrow.   
Yarın belki sinemaya gideriz. 
 

Were you all at the theatre last night?  
Dün gece hepiniz tiyatroda mıydınız? 

- Doğa, iklim, çevre kelimeleriyle; 
 
Let’s go to the seaside.   
Haydi deniz kıyısına gidelim.  
 

We were running in the rain.  
Yağmurda koşuyorduk. 

- İyelik sıfatları (my, your…) yerine; 
 
I forgot my phone at home. I forgot the phone at home. 
Telefonumu evde unuttum. 
 
- Yönlerde; 
 
Sinop is in the north of Türkiye.  
Sinop Türkiye’nin kuzeyindedir. 
 
DİKKAT: Ancak Eastern, Southern… şeklinde the artikeli kullanılmaz. 
 
- Bazı zaman ifadeleriyle; 

 

The following day, The beginning, The past, The future… 
 
I hope everything will be more different in the future. 
Umarım, her şey gelecekte daha farklı olur. 
 
- Gün içindeki zaman dilimlerinde; 
 
In the morning, in the noon, in the evening, in the night. 
 
He was at home all day long. In the evening, he went out.  
Tüm gün evdeydi. Akşamleyin, dışarı çıktı. 
 
 
 



- Bazı kalıplaşmış zaman ifadeleriyle; 
 
For the time being, at the moment, in the end… 
 
Can you talk to us at the moment?  
Şu an bizimle konuşabilir misin? 
 
- Bazı kalıplanmış ifadelerde; 
 
Do the dishes, make the arrangements, come to the end… 
 
It’s your turn to do the dishes.  
Bulaşıkları yıkama sırası sende. 
 
- Tarihlerde; 
 
He grew up in the seventies.  
O, 70’li yıllarda büyüdü. 
 
- Gazeteler, sanat eserleri, ünlü binalar, organizasyonlar, imparatorluklarda; 
 
The Times  
The Mona Lisa  
The Eiffel Tower  
The United Nations  
The Ottoman Empire 
 
- Siyasi partilerde; 
 
The Labuor Party- İşçi Partisi 
 
- Üniversitelerde; 
 
The Middle East Technical University- Orta Doğu Teknik Üniversitesi 
 
- İyi bilinen uçak, gemi, tren isimlerinde; 
 
The titanic  The Turkish Airlines 
 
- Oteller, publar, lokantalarda; 
 
The Holiday Inn   
The Bellman Pub   
The Moonlight Restaurant 



- Kutsal yer, kutsal ve meşhur kitaplarda; 
 
The Bible- İncil    
The Quran- Kur’an   
The Blue Mosque- Sultanahmet   
The Tow Sawyer 
 
- Özel bir isimle beraber kullanılarak mesleklerde; 
 
Deniz the general manager- Genel müdür Deniz 
Gonca the nurse- Hemşire Gonca 
Aliye the English teacher- İngilizce öğretmeni Aliye 
 
- Sıralı rakamlı sıfatlarda; 
 
Quenn Elizabeth the first- Kraliçe 1. Elizabeth 
Murat the forth- 4. Murat 
 
- Sıradağlar, nehirler, denizler, okyanuslar, adalar, çöller gibi coğrafi isimlerin başında; 
 
The Himalayas- Himalayalar 
The Kızılırmak- Kızılırmak nehri 
The Mediterranean- Akdeniz 

The Atlantic Ocean- Atlas Okyanusu 
The Maldives- Maldiv Adaları 
The Sahara- Sahra Çölü

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



3- ZERO ARTICLE  
 
Aşağıda ‘A, AN’ ve ‘THE’ almayan durumları inceleyeceğiz. 
 
- Sayılabilen çoğul isimler, sayılamayan isimlerle ve soyut isimlerle genelleme 
yapılıyorsa; 
 
No one can live without water. Kimse su olmadan yaşayamaz. 
Bu cümlede belli bir sudan bahsedilmiyor ve genelleme yapıldığı için ‘The’ kullanılmaz. 
 
Cars are very important means of transport. Arabalar çok önemli ulaşım araçlarıdır. 
Bu cümlede de genelleme yapıldığı için ‘The’ kullanılmaz. 
 
Do you think you can buy happiness? Mutluluğu satın alacağını mı sanıyorsun? 
Yukarıdaki örneklerdeki gibi genelleme yapılıyor ve bu yüzden ‘The’ kullanılmaz. 
 
- Özel isimler, ülke ve kıta isimlerinde; 
 

The Ali, The Ayşe, The Türkiye, The Ankara, The London The Africa şeklinde kullanılmaz. 
 
- Oyun ve spor dallarında; 
 

Are you good at football?  
İyi futbol oynar mısın? 
 
- Dil isimleriyle; 
 

Do you speak English?  
İngilizce biliyor musunuz? 
 
- Günler ve aylarla; 
 

Are you coming on Friday?   
Cuma günü geliyor musun? 
 
- Bazı zaman ifadeleriyle; 
 

At noon: Öğlen  At night: Gece  Before dusk: Alacakaranlıktan önce 
 
- Rakam ile beraber kullanılan isimlerde; 
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- Aşağıdaki isimler edatlar ile kullanıldığında “ the “ almazlar. 
 
Bed   Yatak Heaven        Cennet 
Church   Kilise Paradise      Cennet 
Prison Hapishane Hell              Cehennem 
Home Ev Trouble       Sıkıntı 
University Üniversite Town           Şehir 
Vacation Tatil School         Okul 
Breakfast   Kahvaltı Class           Sınıf 
Lunch Öğle yemeği Work           İş 
Dinner Akşam yemeği Court          Mahkeme 
Supper   Akşam yemeği Hospital     Hastane 
 
Are you still at home?  
Hâlâ evde misin? 
 
I am not at work yet.  
Henüz iş yerinde değilim. 
 
Shall we have breakfast tomorrow morning?  
Yarın sabah kahvaltı yapalım mı? 
 
You are sick. You must go to hospital.  
Hastasın. Hastaneye gitmen gerekiyor. 
 
Were you at school yesterday?  
Dün okulda mıydın? 
 
I wish I were in bed now.  
Keşke şu an yatakta olsam. 
 
Go to hell.  
Canın cehenneme. 
 
He’s been in prison for years. 
Yıllardır hapiste. 



- Bilim dallarında; 
 
Economics               Ekonomi 
Mathematics         Matematik 
Engineering           Mühendislik 
Geography             Coğrafya 
Law                          Hukuk 
 
- Ulaşım araçlarında; 
 

We will go there by bus.   
Oraya otobüs ile gideceğiz. 
 
- Gazete başlıklarında; 
 

Car crashes on Oxford Street.  
Oxford caddesinde araba kazası. 
 
- Göllerde, dağlarda, köprülerde, adalarda, gezegenlerde; 
 

Lake Van   
Mountain Ağrı    
London Bridge   
Malta    
Venus 
 
- Cadde isimleri, havalimanları, parklar, adreslerde; 
 

Atatürk Airport  
Oxford Street    
Central Park     
368 South Street 
 
- İyelik anlamındaki ‘s ile kullanılan lokanta, pub gibi yerlerde; 
 

They went to Shakespeare’s last night.  
Dün gece Shakespeare’e gittiler. 
 
- Çoğul hastalık isimleriyle; 
 

His son is in bed with measles.  
Oğlu kızamıktan yatıyor. 
 
- Mevsimlerde ‘the’ artikeli ile opsiyoneldir. 
 

We always go skiing in (the) winters.  
Kışları her zaman kayak yapmaya gideriz.  
 
 


